
 
                 
   

 

Algemene beschouwingen 2013 

 

Voorzitter, 

“Sinds vijf jaar kampt Nederland met de economische crisis. De gevolgen worden steeds 
voelbaarder. De werkloosheid stijgt, het aantal faillissementen loopt op, huizen worden 
minder waard, pensioenen staan onder druk en de koopkracht blijft achter. Er zijn 
voorzichtige signalen dat het einde van de mondiale crisis in zicht is. Daarmee ontstaat ook 
voor ons land perspectief op herstel.” Zo zette Koning Willem Alexander de toon bij zijn 
eerste troonrede. Diezelfde woorden die hij sprak zijn ook van toepassing op Voorschoten. 

Financiën 

Deze begroting laat zien dat dit college serieus werk maakt van verbeteren en het aangaan 
van de dialoog met de raad. De begroting wordt met de jaren steeds duidelijker en ook dit 
jaar was het stuk helder en goed leesbaar. Complimenten hiervoor aan de ambtenaren van 
financiën! 

Het begrotingssaldo voor 2014 is ruim positief. En dat geldt voor zowel het saldo zelf als voor 
het materiële saldo. “Ambitie en realiteit in balans” is daarmee een realistische titel van 
deze begroting. Structureel evenwicht is eindelijk bereikt en hoeven we niet meer te zoeken 
naar balans. 

De begroting heeft een voorspelbare waarde, want de najaarsnota laat dat zien. Natuurlijk 
zijn er incidentele mee- en tegenvallers, maar een greep uit de algemene middelen is niet 
meer nodig. Dat was het afgelopen decennium jaarlijks wel aan de hand, dus ook hier is een 
goed resultaat behaald. 

Bezuinigingsopgaven en taakstellingen uit het verleden 

De maatregelen die getroffen worden zijn noodzakelijk en helaas ook pijnlijk. De technische 

correctie van de OZB snappen wij, maar maakt de fractie van ONS Voorschoten niet gelukkig. 

Tandenknarsend zien wij deze maatregel in de begroting staan.  

Het investeringsplafond lijkt pijnloos, maar zal in de praktijk veel teweeg brengen. Geen 

uitvoering meer geven aan de 4V Nota is zeer te betreuren, zeker voor de bewoners aan de 

Prins Bernhardlaan. Het schrappen van uitgaven die niet noodzakelijk zijn, is wel een 

logische stap. 



Met betrekking tot de behaalde taakstellingen die in de perspectiefnota nog openstonden 

zijn wij blij dat deze zijn ingevuld. Conform de kaders van de raad heeft het college het 

profijtbeginsel toegepast op Cultureel Centrum, Zwembad, Gymzalen en Turnhal. 

Hoe kan het dat in de perspectiefnota taakstellingen als ingevuld zijn benoemd en in de 

najaarsnota terugkomen als tegenvaller? Het verbaasd de fractie van ONS Voorschoten dat 

deze tegenvallers, zoals de kinderboerderij niet eerder gemeld zijn. Eerst melden dat het is 

opgelost en vervolgens duikt het weer op. Dat kan niet. 

Samenwerking en de regio 

Complimenten verdient dit college ook met de samenwerking met Wassenaar. ONS 

Voorschoten is trots dat de gemeenteraden van Voorschoten en Wassenaar deze stap 

hebben durven zetten. Sterker, beter en goedkoper wordt ook echt waargemaakt, al kan het 

natuurlijk altijd beter. Alle sceptici kunnen nu de feiten onder ogen zien. Door de 

samenwerking zijn tonnen en tonnen bespaard, zonder dat dit ten koste gaat van de 

dienstverlening of van het voorzieningenniveau. 

Nu de regio nog. De bestuurlijke spaghetti moet verder aangepakt worden. Minder taken 

voor Holland Rijnland betekent ook minder bijdrage van de gemeenten. 

ONS Voorschoten vindt dat er met het vervallen van oude regionale taken er geen nieuwe 

taken verzonnen moeten worden. Integendeel. Minder ruimtelijke ordening, minder verkeer 

is dus ook minder Holland Rijnland. Economie wordt al opgepakt in de Leidse regio en 

daarbij zou het logisch zijn als er samenhang komt met de ontwikkelingen in onderwijs en 

bedrijfsleven. De kenniseconomie strekt zich uit vanuit Leiden naar Den Haag. 

ONS Voorschoten verwacht dat het college de regie pakt en een heldere visie op regionale 

samenwerking van Voorschoten aan de raad voorlegt. Hierin willen we ook een keuze maken 

die toekomstbestendig is. 

Meerjarenbeeld 

De teruglopende inkomsten vanuit de Algemene Uitkering geven een negatief meerjaren 

beeld. ONS Voorschoten heeft daar grote zorgen over. De daling van 18,9 naar 16,1 miljoen 

inkomsten vanuit de rijksoverheid is fors. Dan zijn de effecten van de decentralisaties nog 

niet eens helder. 

ONS Voorschoten zal in ieder geval de gehele begroting met bijna alle genoemde 

maatregelen vaststellen en komen we zelf met nog een paar bezuinigingsvoorstellen. 

Coalitieakkoord 

Het overgrote deel van het coalitieakkoord is uitgevoerd. De vergunning voor het Deltaplein 

is afgegeven. De inpassing van de Rijnland Route is boven alle verwachtingen een 

boortunnel. Met als extra voordeel dat de gemeente Voorschoten een prachtig dorp blijft. 



De huizenmarkt herstelt zich in dat deel van onze gemeente. En dat is goed nieuws voor de 

bewoners.  

Voorschoten heeft een paar prachtige nieuwe scholen en turnhal. Het bestemmingsplan van 

de Dobbewijk is er na jaren overleg. De basis is op orde. Bestemmingsplannen zijn vernieuwd 

en vastgesteld. Samenwerking met Wassenaar is gerealiseerd. Sociale dienst werkt goed met 

Leidschendam-Voorburg en Wassenaar. Vele taakstellingen zijn waargemaakt en niet 

realistische gestopt. Op alle fronten pakt het college door. 

Decentralisaties en sociale domein 

Het sociale domein staat nog steeds zwaar onder druk. De instroom bij de sociale dienst is in 

Voorschoten opvallend groot. We moeten de mensen op weg helpen, aan het werk helpen 

en tegelijkertijd voor degene die het echt nodig hebben een vangnet klaar hebben. En dat 

alles met de beperkte middelen die we hebben. 

Het komende jaar moeten de 3 decentralisaties hun definitieve vorm moeten krijgen. 

Gelukkig werken we samen met Leidschendam-Voorburg en Wassenaar wat een hogere 

kans op goede kwaliteit levert. We willen wel nadrukkelijk aandacht voor de jeugd en de 

ouderen. Ouderen zullen steeds langer thuis blijven wonen. Werk en deelnemen aan de 

samenleving is belangrijk, daarvoor is een goede faciliterende rol van de gemeente nodig. 

We moeten alert zijn op vereenzaming. 

Voorschoten heeft duizenden vrijwilligers, dat is een groot goed. We moeten zuinig op ze 

zijn, ze zijn goud waard. We laten onze waardering merken en moeten waakzaam blijven 

voor overbelasting nu er steeds vaker een beroep op hen gedaan wordt. Hulde aan alle 

vrijwilligers die zich dagelijks inzetten voor onze Voorschotense samenleving. 

Dienstverlening 

Een zorgpunt blijft de dienstverlening. Dat het college dit onderkent en nu een 

cultuurprogramma voorstelt waardeert ONS Voorschoten. Het is juist de houding van de 

gemeente die naar bewoners en ondernemers ingenomen wordt die moet verbeteren.  

Investeren in de cultuur en in mensen zien we wel zitten. Een dure opknapbeurt voor de tuin 

en het Klantcontact Centrum niet. 

Enige tijd geleden is het hondenbeleid vastgesteld en zijn er losloopgebieden aangewezen. 

En nu blijkt dat veel van deze gebieden niet veilig zijn. Honden kunnen zonder hindernis 

zomaar de weg of het fietspad oplopen vanaf die losloopgebieden. Dat is ook zeer gevaarlijk 

voor fietsers. 

Prioriteiten voor de toekomst 

Wat ONS Voorschoten betreft zijn de prioriteiten voor de toekomst (1) het op orde houden 

en verder op orde krijgen (met name meerjaren beeld) van de financiën, (2) de 



voorbereiding op de decentralisaties en (3) het afronden van de lopende projecten, zoals 

Vlietwijk, Deltaplein, Knooppunt Voorschoten, Duivenvoordecorridor en Dobbewijk. 

Financiën op orde de basis is gelegd, maar waakzaamheid voor de toekomst is geboden. Het 

meerjaren beeld moet ook nog sluitend worden. In onze moties en amendementen zitten 

voldoende voorstellen voor nadere bezuinigingen. Deze dienen wij bij deze allemaal in. Ook 

kunt u gebruik maken van benchmark-gegevens, zoals bijvoorbeeld de rekenkamer 

commissie onlangs in een rapport heeft geschreven. Uitwerking hiervan verwachten wij bij 

de perspectiefnota. 

Decentralisaties vormen dadelijk het nieuwe werkgebied van de gemeente. Nog veel is 

onduidelijk, maar we moeten klaar staan voor onze inwoners als deze regelingen vanuit het 

rijk met beperkte middelen naar ons toe komen. 

Vlietwijk is een belangrijk project. De riolering moet in grote delen van de Vlietwijk 

vervangen worden. Dan is het logisch dat gelijk de wegen en openbare ruimte opgeknapt 

worden. De straten liggen toch al open, dus waarom bij het dichtgooien niet gelijk in een 

keer netjes en voorbereid op de toekomst doen. 

Knooppunt Voorschoten zal het Deltaplein af moeten ronden. Een kwalitatief hoogwaardig 

visitekaartje voor ons dorp willen wij gerealiseerd zien. Nieuwbouw op die plaats en meer 

een verbinding tussen de beide delen van de Schoolstraat vergroot de aantrekkelijkheid van 

het centrum. En dat is goed voor onze centrumondernemers die het toch al zo zwaar 

hebben. 

Duivenvoordecorridor blijft een groot zorgpunt. De besluitvorming was al in 2009 

onomkeerbaar, maar dit project heeft nog een groot risico in zich. Het college reageert 

adequaat op de marktontwikkelingen en zal ook de komende periode de vinger aan de pols 

moeten houden. 

Voor de Dobbewijk is het bestemmingsplan gereed. Nu voortvarend verder met de 

uitvoering, zodat ook dit kostenverslindende langdurige project afgerond zal worden. 

Tot slot 

Voorzitter, 

De fractie van ONS Voorschoten beseft zich heel goed dat in crisistijd de mensen de hand op 

de knip (moeten) houden. Toch zijn wij van mening dat sommige initiatieven te mooi zijn om 

te laten lopen. Wij willen een Fitplein in de buitenlucht. Dit is een plein waar iedereen, jong 

en oud, gratis gebruik van kan maken. Bewegen voor iedereen dus. Een initiatief dat in de 

gemeente Lisse zijn waarde al heeft bewezen. 

Wij dienen hiervoor een motie in. 



ONS Voorschoten is over het algemeen tevreden met de wijze waarop de gemeente het 

doet. We zijn immers niet voor niets de negende woongemeente op de lijst van Elsevier. 

Echter zien we ook grote uitdagingen voor de toekomst. Die uitdagingen zijn wij bereid om 

aan te pakken. ONS Voorschoten wil keuzes maken. ONS Voorschoten kiest daarbij voor het 

behouden van voorzieningen zoals de bibliotheek en het zwembad, versterken van de 

sociale structuur en stimuleren van ondernemerschap. 


